
1: Er det ikke kommunale love og regler? altså nogen der kan ændres af kommunen, som er dem 
der gerne vil overtage selskabet.  
Svar: Det er ikke Kommunen der kan ophæve lovgivningen på det område. 
 
3: Det er vel ikke et urimelig krav at nye og gamle kunder (og kunder er i dette tilfælde også 
ejerne) får lige rettigheder mht. tilslutningspligt, det må da kunne ændres?  
Svar: Det er ikke noget hverken Kommunen eller varmeværk kan bestemme. 
 
4a: Ledningstabet er faldet betragteligt hvis man kigger på årsrapporten? 23,8% i 2021, 22,1% i 
2022 og 14% i 2023, det er da en massiv forbedring? 
Svar: Som jeg skrev i tidligere svar;, Ledningstabet er stadig på de ca. 25 procent, vi er udfordret på 
de endelige produktionstal, da varmemesteren ikke er her mere. 
 
4b: Mwh eks moms kostede 600kr. (597) i 2021, 900kr. (931) 2022, 900kr. (910) i 2023... det er 
50% stigning som følge af energi krise, det er naturligt, men intet fald igen, hvorfor ikke? så er 
varmepumpen dyrere at bruge end gas, det virker sådan ud fra tallene? 
Svar: Det er lidt svært at sammenligne årene på den måde, men jeg skal prøve. 
 
Da vi startede 2021 havde vi en overdækning på 1.2 mio. kr., og den skulle indregnes i 
prisen og var dermed med til at holde prisen nede. I 2021 begyndte gasprisen at stige hen 
over året, og det gjorde, at der blev et underskud på ca. 3 mio. kr. i 2021. Det svarer til, at 
prisen burde have været kr. 100 + moms højere i 2021 pr. MWh. 
 
Det underskud skulle derfor indregnes i 2022, hvilket øgede prisen med de samme 100 kr.. 
På grund af yderligere stigende gaspriser i 2022, endte 2022 også i et underskud på 1,7 
mio. kr. og ikke som budgetteret et overskud på 1,6 mio. kr., hvilket så igen skal indregnes i 
prisen for 2023 og så videre. Det er altså i et vist omfang de høje priser i særligt 2022, som 
stadig påvirker prisen i 2024. 
 
Det er dog værd at nævne, at prisen for 2023 trods alt blev afregnet lavere end det, som var 
opkrævet aconto, nemlig kr. 1.180 pr. MWh + moms.  
Den store varmepumpen er først kommet op og køre i 2023. 
 
5: Det tænkte jeg nok, det var bare ikke det der stod i avisen. 
 
Og så et tillægs spørgsmål eller to, har det været overvejet at sælge firmaet til et andet energi 
selskab? i stedet for blot at overdrage det til kommunen, altså er der lavet en opgørelse over hvad 
firmaet er værd? 
Svar: Vi har ikke undersøgt mulighederne for at sælge til et andet energiselskab. Efter 
varmeforsyningslovens § 23 f, stk. 2, har Halsnæs Kommune forkøbsret, og den forkøbsret kan og vil 
Halsnæs Kommune udøve via Halsnæs Forsyning. Derfor er dette ikke en mulighed 


